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شهروند| برترین های فوتبال ایران شنبه شب در شرایطی در 
هتل اسپیناس پالاس معرفی شدند که نه از پخش تلویزیونی 
خبری بود و نه در ســالن جمعیت آنچنانی وجود داشت! بعد 
از برگزاری مراســم جدا از انتقادهایی که به بی نظمی و شکل 
برگزاری وارد شد، برخی به انتخاب های برترین ها در بخش های 
مختلف هم اعتراض داشتند. این که چطور فلان بازیکن عنوان 
بهترین مدافع،  هافبک یا مهاجم را کسب کرده یا فلان باشگاه 
و رئیس هیأت چطور هر سال جزو برترین های بخش خود قرار 
دارند. سعی کردیم با مسئولان ســازمان لیگ هم در این باره 
صحبت کنیم، اما پاسخ قانع کننده ای دریافت نکردیم. اگرچه 
یکــی از آنها با تأکید بر این که نمی خواهد نامش فاش شــود، 
توضیحاتی را درباره برگزاری این مراســم و نقص های موجود 

ارایه کرد. 
نقدهایی به برترین ها؛ چرا آرا منتشر نمی شود؟

سازمان لیگ چندسالی است که برگزاری مراسم برترین ها 
را در دستور کار خود قرار داده، اما امسال به شکلی عجیب بعد 
از شروع فصل جدید مراسم مربوط به فصل قبلی را برگزار 
کرد. سوال اصلی اینجاست که برترین های هر پست چگونه 

انتخاب شدند؟ شاید ســاده ترین انتخاب ها در بخش آقای 
گل های لیگ برتر و لیگ یک بوده که در واقع اصلا نیازی به 
انتخاب نداشته و از قبل معرفی آن چند بازیکن مسجل بود؛ 
مثلا این که لوسیانو پریرا و کی روش استنلی مشترکا عنوان 
آقای گلی لیگ برتر را کسب کرده بودند، اما در سایر بخش ها 
مثل برترین دروازه بان، مدافــع،  هافبک و مهاجم به گفته 
مسئولان سازمان لیگ از مربیان، کاپیتان، روسای هیأت ها 
، مدیران باشــگاه ها و رسانه ها نظرســنجی صورت گرفته 
بود. مثلا در خط  هافبک برخی معتقد بودند مهدی کیانی 
نمی توانست نفر منتخب باشد یا در بخش برترین بازیکنان 
انتقادهایی به نامزدشدن وریا غفوری وجود داشت که فصل 
چندان خوبی را ســپری نکرد. شاید بهتر بود سازمان لیگ 
برای پایان دادن به این شائبه ها آرای مأخوذه را بعد از پایان 
مراسم به صورت شــفاف اعلام می کرد تا شایعه دستکاری 
در آرا و مهندسی انتخاب ها دیگر وجود نداشته باشد. البته 
انتخاب بیرانوند به عنوان برترین دروازه بان و بازیکن فصل، 
انتخاب سیدجلال حسینی به عنوان برترین مدافع، کی روش 
استنلی به عنوان برترین مهاجم و صیادمنش به عنوان پدیده 

چندان مورد نقد قرار نگرفت.  ســال گذشته بود که یکی از 
مسئولان سازمان لیگ وعده داده بود از لیگ هجدهم آرا به 

صورت شفاف اعلام شود، اما بازهم این اتفاق نیفتاد. 
انتخاب های بودار!

اگر نگاهی بــه برترین هیأت های فوتبال در ســال های 
اخیر بیندازید، هر سال شــاهد تکرار نام هیأت های تهران 
و خوزستان هســتیم! با این که در مراسم شنبه شب هیأت 
بوشهر جایزه برترین هیأت فوتبال  سال را از آن خود کرد، اما 
2 نامزد دیگر برای چندمین سال متوالی تهران و خوزستان 
بودند! طالقانی که عضو هیأت رئیســه فدراسیون فوتبال 
است، 2 سال قبل این جایزه را به عنوان رئیس هیأت فوتبال 
خوزستان دریافت کرد و  سال قبل هم نوبت شیرازی، رئیس 
هیأت تهران بود که این جایزه را بگیرد. مشخص نیست چرا 
دایره انتخاب های سازمان لیگ در بخش هیأت ها این قدر 
محدود است. اتفاق جالب دیگر مربوط به یکی دیگر از اعضای 
هیأت رئیسه فدراســیون بود. محمود شیعی، مدیرعامل 
باشــگاه پیکان جایزه نوظهور اخلاق مدارترین باشــگاه را 

دریافت کرد؛ جایزه ای که سال های گذشته وجود نداشت! 

غیبت پرتعداد برترین ها و فوتسال
اتفاق عجیب در مراســم برترین ها، غیبت برخــی از افراد 
منتخب بود که البته تعدادشان کم هم نبود! برانکو ایوانکوویچ 
بهترین مربــی، الهیار صیادمنش پدیده، کی روش اســتنلی 
بهترین مهاجم و مهدی کیانی بهترین  هافبک جزو نفراتی بودند 
که به دلایل مختلف در مراسم حضور نداشتند. مشخص بود که 
سپاهانی ها به خاطر تداخل بازی خود در هفته اول با این مراسم 
نمی توانند در تهران حاضر باشــند. نکته دیگر معرفی نشدن 
برترین های فوتسال در این مراســم بود که مورد انتقاد اهالی 
فوتسال قرار گرفته اســت. گویا فدراسیون می خواهد مراسم 
جداگانه ای برای فوتســال بگیرد، اما لیگ برتر این رشته هم 
مدت هاست آغاز شده و بعید اســت دیگر زمان مناسبی برای 
برگزاری چنین مراسمی باشد! حتی برترین های فوتبال ساحلی 
نیز در این مراسم معرفی شدند و لیگ های پایه و فوتبال زنان هم 

سهم داشتند، اما فوتسال نه!
تلویزیون مراسم را پخش می کند!

پخش نشدن مراسم معرفی برترین های فوتبال ایران، باعث 
شــد هیچکس این مراســم را به جز 300، 400نفر حاضر در 
سالن نبیند. با این که ســازمان لیگ برای این مراسم به هوای 
پخش زنده تلویزیونی اسپانسرهای زیادی گرفته بود، پخش 
زنده صورت نگرفت تا احتمال غرامت دادن ســازمان لیگ به 
اسپانسرها افزایش پیدا کند. البته یک مسئول سازمان لیگ با 
اعلام این که مراسم به صورت ضبط شده امروز از تلویزیون پخش 
خواهد شد، اعتقاد دارد موضوع غرامت دادن به اسپانسرها اصلا 
مطرح نیست! حالا سوال اینجاست که آیا واقعا پخش مراسم 
ضبط شدن برترین ها که تمام نتایج آن 2روز قبل روی خروجی 

سایت ها رفته، جذابیتی برای علاقه مندان به فوتبال دارد؟ 
چرا سالن خالی ماند؟ 

با دیدن تصاویری از مراســم برترین ها، صندلی های خالی 
حســابی توی ذوق می زد. معمولا ازدحام جمعیت در چنین 
مراسم هایی باعث دردسر می شــود و هیچ صندلی ای خالی 
نمی ماند، اما برنامه ریزی عجیب سازمان لیگ و بی توجه بودن 
به تعداد صندلی های ســالن همایش هتل اسپیناس پالاس 
باعث شد تا بخش اعظمی از سالن خالی بماند. توجیه مسئولان 
سازمان لیگ هم این است که در چنین مراسم هایی اگر ورود 
برای عموم آزاد باشد، بی نظمی رخ می دهد و کنترل جمعیت 
سخت خواهد بود. یک مسئول ســازمان لیگ در واکنش به 
انتقادها به »شهروند« می گوید: »تنها راه این بود که در سالن 
کوچکتری مراسم را برگزار کنیم، اما سن سالن های کوچک تر 
فضای لازم را به ما نمی داد. به  هرحال تصمیم به برگزاری مراسم 
 در این ســالن گرفته شــد و خیلی از اهالی فوتبال هم در آن 

حاضر بودند.«

  فرزانه کابلی از حاشیه های کنسرت سالار عقیلی
 به »شهروند« می گوید 

اسممحساسیتایجادمیکند
  کارمان دو بار بازبینی شد و دو بار مجوز گرفت

داریوش اسدزاده درگذشت

پایانآقایقرنبیستم!

شهروند| ... و بالاخره بعد از چندین و چندبار 
انتشــار خبر مرگ داریوش اســدزاده، برخلاف 
دفعات پیشین این بار دیگر کسی خبر درگذشت 
این هنرمند پیشکسوت را تکذیب نکرد؛ تا نقطه 
پایانی گذاشته شــود بر عمری فعالیت فرهنگی، 
با تمام فــراز و فرودها و افــت و خیزهایش. بله؛ 
داریوش اسدزاده که در سال های اخیر با بیماری 
دست وپنجه نرم می کرد، دیروز در 96سالگی در 

منزل خود درگذشت.
خبر درگذشت داریوش اسدزاده را وکیل این 
هنرمند رســانه ای کرد. مرگی که دلیلش هنوز 
مشخص نشــده اســت، با این که دلیلی بهتر از 
خستگی حاصل از 96 سال زندگی برای این امر 
نمی توان متصور بــود؛ یعنی نزدیک به یک قرن 
حضور مســتمر و پرثمر- که به سنت هر فعالیت 
فرهنگی دیگری در ایــن آب وخاک قرین بوده با 
انواع واقســام ناکامی ها و شکست ها و چالش ها و 

دشواری های بی شمار...
داریوش اســدزاده در عرصه هــای گوناگون 
فرهنگی و هنــری فعالیت پرثمری داشــته. با 
حضور در بیش از 70 ســریال و تله فیلم و 100 
فیلم ســینمایی و البته نزدیک به 200 نمایش 
اغلب درجه یک و موفق. آثاری چون بوی کافور 
عطر یاس، آبادان، ســتاره ها، آقای قرن بیستم، 
حکایت دریــا و بی شــمار فیلمفارســی موفق 
و پرفــروش؛ و ســریال هایی چون ســمندون، 
فروشگاه، خانه ســبز، همه فرزندان من، روزگار 
جوانی، آژانس دوستی و چندین و چند کار دیگر 
که او را آشنای تمام خانواده های ایران کرده بود. 
این بازیگر پیشکســوت البته در زمینه ادبیات 
و ادبیات نمایشی نیز ستاره ای بود. با کتاب هایی 
چون تاریخ تئاتــر ایران، برگ هــای خواندنی، 
گزینشــی از رویدادهای تاریخی، تماشــاخانه 
تهران بــه روایت داریوش اســدزاده و خاطرات 
طهــران؛ که او را در این زمینه نیز روشــنفکری 

موثر جلوه می داد.
 آخرین کتابش هم »لالــه زار و خاطرات« نام 
دارد که به گفته خودش »شامل خاطرات خیابان 
لاله زار و اجــرای نمایش هایی که در این خیابان 
فرهنگی داشــتیم و نیز مســائلی چــون آمدن 
پهلوی دوم برای دیدن تئاتــر در این خیابان و... 

است«. 
داریوش اســدزاده در شــرایطی درگذشت، 
که همین ماه گذشــته خبر از بی شمار کارهای 
ناتمامش داده بــود: »و همچنین یک فیلمنامه 
مربوط به ســال های هزاروســیصد و دو و سه را 
پیش از این که به بیمارستان بیایم، شروع کرده 
بودم که این بیماری من را خواباند و نتوانســتم 

ادامه بدهم«؛ که برای همیشه ناتمام ماند!
گفتنی ســت که بعد از درگذشــت داریوش 
اسدزاده، مدیرعامل خانه تئاتر از تشکیل ستادی 
 در خانه تئاتر برای پیگیری برگزاری مراســمی 
در خور برای تشییع پیکر این هنرمند خبر داد و 
گفت که کتابی شامل مصاحبه های این هنرمند 
توسط یک انتشــارات خصوصی در دست چاپ 

است که به  زودی منتشر و رونمایی می شود.

قاب آخر

شهروند| بعد از حواشــی رخ داده برای رامبد جوان به خصوص در هفته های اخیر شایعات زیادی در فضای مجازی 
شیوع پیدا کرده بود که خبر از احتمال مهاجرت دایمی این بازیگر و کارگردان جنجالی داشت. اما ظاهرا این گمانه زنی ها 
صحت نداشته و باید همین روزها منتظر نخســتین پروژه هنری رامبد جوان پس از سفر کانادا باشیم. جوان که هفته 
گذشــته از بازگشــت قریب الوقوعش خبر داده بود، پس از چند ماه دوری از ایران ظاهرا فعالیــت در عرصه هنر را با 
تهیه کنندگی یک تئاتر آغاز خواهد کرد. او که ماه گذشته پروانه ســاخت فیلم جدیدش را هم گرفت، به گواه صفحه 

اینستاگرامش نمایش »زیبایی گاهی زن است« به کارگردانی سهراب حسینی را ۱۹ روز دیگر روی صحنه خواهد برد.

رامبدجوان
میآید
بهخاطریک
نمایش!

ره
چه

نیره خادمی| می گویند فرزانه کابلی در کنســرت 
 ســالار عقیلی بــرای حــرکات مــوزون روی صحنه

 بوده اســت و حتی یک فیلــم نامفهوم هــم از آن در 
شبکه های مجازی رو کرده اند. همین حرف و حدیث ها 
دیروز پای او را به دادسرا باز کرد و بعد از چندین امضا، 
تذکر هم گرفت. همه اینها درحالی اســت که او اصلا 
روی صحنه نبوده اســت و ایــن کار تلفیقی، به همراه 
کنسرت ســالار عقیلی مجوز وزارت ارشــاد را داشته 
است اما ظاهرا نام فرزانه کابلی تا همیشه برای خیلی ها 
حساسیت زاســت. حالا این بازیگــر و هنرمند ایرانی 
به »شــهروند« می گوید فقط طراحی حرکات این کار 
هنری را برعهده داشته است: »معتبرترین نهاد نظارتی 
یعنی مرکز هنرهای نمایشی و شورای نظارت بر نمایش 
وزارت ارشــاد این کار را دو بار بازبینی کرده و هر دو بار 

هم به آن مجوز داده است.« 
  چند روزی است که کنســرت سالار عقیلی 
حاشیه هایی را رقم زده است؛ مثلا این که شما 
روی صحنه بوده اید. خودتان می گویید جریان 

چیست؟ 
من خطوط قرمز جمهــوری اســلامی را به خوبی 
می شناسم اما یکســری افراد این شــایعات را مطرح 
می کنند و آدم های ســاده هم آن را باور می کنند. در 
تمام ویدیوهایی که در فضای مجازی از من وجود دارد 
کاملا مشخص است که تماشــاچی بودم. واقعا متوجه 
نمی شــوم چرا باید باعث آزار آدم ها شــوند؟ گروه من 
روی صحنه پرفورمنســی را همراه آهنگ های ملایم 
و آرام ســالار عقیلی اجرا کرده است، البته ایشان چند 
آهنگ ریتمیک داشتند اما ســراغ آنها نرفتم. حرکات 
کاملا تئاتری بود و بچه ها با لباس های پوشیده و گشاد 

اجرا داشتند. 
  بنابراین فقــط طراحی حرکت کار با شــما 

بوده است.
بله، همیشه و در بســیاری از کارها طراحی حرکت 
با من بوده اســت؛ چه تئاتر چه کارهای بانوان. در کنار 
آن، طراحی لباس هم کرده ام و همیشه محدودیت ها را 
برای طراحی مدنظر قرار داده ام. بارها مخاطبان بعد از 
اجرا به من گفته اند لباس هایی که در کار از آنها استفاده 
کرده ایــد از لباس هایی که در خیابان دیده می شــود، 
پوشیده تر است. متاسفانه خیلی وقت ها چیزی که در 
ذهن دارم را نمی توانم منتقل کنم برای همین مجبورم 

خودسانسوری کنم. 
  در این چند روز از نهاد یا ارگانی هم با شــما 

تماس گرفته اند؟
بله، به دادســرا احضار و صبح شنبه هم آن جا حاضر 
 شــدم. گفتم اگر این کار اشــکال داشــته چرا مجوز 
گرفته است. معتبرترین نهادهای نظارتی یعنی مرکز 
هنرهای نمایشی و شــورای نظارت بر نمایش وزارت 
ارشــاد این کار را دو بار بازبینی و هر دو بار هم اجرا را 
قبول کرده اند و به آن مجوز داده اند. همان جا هم تأکید 
کردم که اگر شــما معتقدید این کار نباید اجرا شــود، 
یک نفر از مسئولان خود را در ارشاد بگذارید تا هنگام 
بازبینی مــا را تأیید کند. وقتی دســتگاه های نظارتی 
ارشاد به کار مجوز می دهند، من به عنوان هنرمند فکر 
می کنم کارم در چارچوب است. واقعا چه جایی از این 

نهادها برای دادن مجوز معتبرتر است؟ 

  بحث هایی که آن جا مطرح شد چه بود؟ 
مثلا به چرخش اشــاره می کردند، درحالی که شما 
وقتی می خواهید روی صحنه حرکت کنید، می توانید 
از چرخش استفاده کنید و این کاری است که در اغلب 
اجراها مرسوم است. می گویند چرا انگشت هنرمندان 
در این کار حرکت می کنــد، درحالی که همه می دانیم 
این تئاتر اســت و در تئاتر بدن حرکت دارد. تا همین 
جا هم بدانید خیلی از حرکات را با وجود زیبایی شان، 
به خاطــر شــائبه های احتمالــی حــذف و درواقع 

خودسانسوری کردم. 
  نتیجه مذاکرات در دادسرا چه شد؟

از من امضا گرفتند و درواقع تذکر دادند اما مســأله 
این است که من اجازه معتبر داشته ام. فکر می کنید من 
متوجه نمی شــوم و در این شرایط کشورم روی صحنه 
رقصیــده ام؟ نمی دانم چطور جواب بدهــم. خودتان 

می دانید در اینســتاگرام چه فضایی حاکم اســت. هر 
چه دلشــان می خواهد می نویسند و بدون این که اصل 
موضــوع را بدانند، توهیــن می کنند. متاســفانه این 
فرهنگ ماســت و ما این جا با همیــن فرهنگ زندگی 

می کنیم. 
  می گویند چندماهی هم به خــارج از ایران 

رفته اید. درست است؟
بله، یک دفعه به مدت 9 مــاه رفتم؛ با وجود این که 
در آن جا امکان و آزادی فعالیت داشــتم اما درنهایت 
برگشتم. آن جا جای من نیســت و من آن شکل کار 
را نمی خواســتم. خواســته ام این بود که هنر حرکت 
را زنده نگــه دارم. با عشــق این جا مانــده ام تا اینها 
را به بچه هــای علاقه منــد آموزش بدهم. دوســت 
دارم بچه هایی که ســاعات زیادی از روز و شــب پای 
ماهواره ها و شــبکه های اجتماعی هستند، با فرهنگ 
بومی شــهرهای مختلف ایران مثل بلوچستان، بندر 
گناوه یا مثلا خاف آشــنا شــوند و بداننــد آن جا چه 
موســیقی، لباس  و حــرکات متفاوتــی دارد. من در 
اجرای بانوان زیبایی های موســیقی، لباس و حرکات 
را برای بانوان توضیح می دهم. من کشــورم را دوست 
دارم، وگرنه ســال ها قبــل آن را ترک کــرده بودم. 
همیشه هم برای طراحی حرکت به سراغ سخت ترین 
موســیقی ها می روم؛ مثلا کارهای حسین علیزاده یا 

همایون شجریان.
  در کل ممنوعیتی برای شما روی صحنه وجود 

دارد که این همه سر و صدا ایجاد شد؟
خیر، من در اجرای بانــوان روی صحنه می روم، در 
تئاتر هم بازی می کنم چون صحنه تئاتر به من عشــق 
و انرژی می دهــد. اما کار ســینما و تلویزیون را قبول 
نمی کنم چون سینما و تلویزیون به من صدمه زده اند. 
وارد جزییات نمی شوم اما تا همین جا بگویم که برای 

تئاتر و آموزش بچه ها از وجودم مایه می گذارم.
  اگر ممنوعیتی برای شــما وجود ندارد، چرا 

این قدر سر و صدا به پا شد؟
اســم من همیشــه برای خیلی ها حساسیت ایجاد 
می کند. تا من انگشتم به ســمت یک حرکت می رود، 
همه آن را دســت می گیرند و می گوینــد با حرکات 
سخیف روی صحنه رفته است اما واقعا می پرسم وقتی 
چنین چیزی نبوده و نیســت چطور بــرای گفتن این 

حرف ها با وجدانتان کنار می آیید. 

دوشنبه 4 شــهریور  1398 |  سال هفتم |  شماره 1775

شروع صفحه آرایی
مدیر مسئولسردبیرمعاون سر دبیردبیر سرویسصفحه  آرا: ؟؟؟45 / 16

اتمام صفحه آرایی
17 / 45

شروع صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟
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